
توس�عه نامتوازن در س�ازمان اقتصادي كوثر در 
س�ال هاي گذش�ته، س�ركوب صنعت و توجه به 
بخش كش�اورزي موجب غفل�ت از كارخانه لوازم 
خانگي ش�هاب ش�د. به طوري كه در س�ال هاي 
اخير با خروج رقباي خارج�ي از اين صنعت، برند 
شهاب نتوانس�ت از اين موقعيت طلايي بهره مند 
شود. مديرعامل سازمان اقتصادي كوثر با انتقاد از 
بي توجهي مديران سابق از هلدينگ هاي صنعتي 
اين سازمان مي گويد: »در حال حاضر اين سازمان 
به دنبال رايزني براي اخذ تس�هيلات براي تأمين 
سرمايه در گردش »ش�هاب« اس�ت تا با طراحي 
محصولات جديد بتواند سهم خود را از بازار بگيرد.«

برند ش��هاب كه با لوازم صوتي و تصويري يك زماني 
مشهور بود، با حضور رقباي خارجي از اواسط دهه 70 
مانند آزمايش و ارج بازار انحصاري خود را به خارجيان 
واگذار كرد. در طول اين س��ال ها اي��ن برند داخلي به 
حاشيه رفت. به طوري كه در سال هاي اخير كه فرصت 
طلايي براي صناي��ع داخلي لوازم خانگ��ي به وجود 
آمد. به رغم حمايت هاي گس��ترده دولت، نتوانست با 
بروزرس��اني تكنولوژي توليداتش بار ديگر به ويترين 
فروش��گاه ها بازگردد. اين درحالي است كه كارخانه 
شهاب در بهترين نقطه پايتخت )جاده مخصوص( قرار 
دارد و سرمايه اش سال هاست كه خاك مي خورد. اين 
كارخانه يكي از هلدينگ هاي صنعتي سازمان اقتصادي 
كوثر است كه اكنون دچار سستي و خميدگي شده، به 
طوري كه در پرداخت حقوق كاركنانش نيز عاجز است. 

ناصر فخاري رئيس سازمان اقتصادي كوثر در نشست 
خبري از رانت ها و فساد هاي موجود در اين سازمان در 
سال هاي گذشته سخن گفت. وي در پاسخ به سؤال 
جوان در خصوص بي توجهي به صنايع زير مجموعه 
اين سازمان مانند كارخانه لوازم خانگي »شهاب« گفت: 
»متأسفانه در طول اين سال ها به بخش كشاورزي بيش 
از ساير هلدينگ ها توجه شده است. شايد رانت موجود 
در اين بخش بيش از ساير بخش ها بوده است. زمين گير 
شدن توليد در كارخانه ش��هاب يكي از همين موارد 
است كه مورد غفلت قرار گرفت.   وي افزود: »از سال 
98 تاكنون به ترتيب سود اين شركت 6، 12، 21 و 28 
ميليارد تومان بود. در حال حاضر 30 درصد توليدات 
اين كارخانه داخلي است و مابقي قطعات وارداتي است 
كه در اين شركت مونتاژ مي شود. تلاش مي كنيم وضع 
موجود را ساماندهي  كنيم و نقدينگي مورد نيازشان را 
تأمين كنيم. زيرا دارايي شركت فقط زميني است كه 
در جاده مخصوص قرار گرفت��ه و در امين حضور هم 
زميني دارد كه در اختيار معارضين اس��ت.« فخاري 
با انتقاد از اينكه در دوران طلايي س��ال هاي اخير اين 
كارخانه نتوانست خود را بروزرساني كند، تأكيد كرد: 
»در اين سال ها حتي در پرداخت حقوق كارگرانش نيز 

عاجز بوده است.«
   توليد در اختيار وارد كنندگان بود 

فخاري با افشاي برخي از رانت ها در سال هاي گذشته 
در اين سازمان گفت: »اساس��نامه ما در اين سازمان 
بهره وري حداكث��ري و تأمين نياز جامع��ه با اولويت 

خانواده هاي ش��هدا و جامعه ايثارگران است. اين ريل  
جابه جا ش��ده بود، در گذشته سازمان اقتصادي كوثر 
براي عده اي ويژه خوار و تريبون دار بود در حالي كه بايد 

جامعه ايثارگران از آن برخوردار مي شد.«
فخاريان با بيان اينكه منافع س��ازمان اقتصادي كوثر 
براي همه است و جامعه ايثارگران در اولويت هستند، 
گفت: »در مديريت گذشته اين سازمان را به سمت و 
سويي بردند كه منافع جامعه ايثارگري تأمين نمي شد، 

مثلاً معدن را با دامداري عوض مي كردند.«
وي با بيان برخي تخلفات و فسادها در دولت گذشته 
اعلام كرد: »3 ميليون يورو ارز ترجيحي گرفتند و دام 
هم وارد نكردند در برهه اي كسي مديريت تخم ماهي 
چشم زده را داشت كه خودش بزرگ ترين وارد كننده 
عمده اين محصول بود در مقطعي توليد اين ماهي در 
داخل هم از بين رفت و اين س��ؤال برانگيز است. اين 
مديران عزل ش��ده و پرونده قضايي برايش درس��ت 
ش��ده اس��ت.« فخاريان گفت: »50 درص��د مديران 
عامل و 30 درصد هيئت مديره ها تغيير كردند و سه 
شركت را به دليل مش��كلات مديريتي و فسادي كه 
وجود داشت ادغام كرديم.« وي با بيان اينكه عملكرد 
اين سازمان در اين دولت متحول ش��ده است، ادامه 
داد: »يكي از شركت ها سال گذشته 38 هزار ميليارد 
تومان سودآوري داشته اما با توجه به خود صنعت اين 
درآمدها اكنون چندين برابر ش��ده است. شركتي كه 
سال گذشته 70 هزار ميليارد تومان بيشتر نتوانسته 
دانه روغني خريدار كند اكنون با وجود حذف ارز 4200 

توماني، يك هزار ميليارد تومان خريداري كرده است.« 
وي ادامه داد: »در گذش��ته برخي مديران علاقه مند 
بودند كه در اقليم خودش��ان صناي��ع ايجاد كنند كه 
اكنون اگر تكميل شوند خسارت بيش از حدي براي 
سازمان وارد خواهد شد يا اگر تكميل نكنيم نارضايتي 

ايجاد خواهد شد.«
   افش�اي صورت ه�اي مال�ي و ش�فافيت 

حقوق و دستمزد در سازمان اقتصادي كوثر
فخاريان با بيان اينكه »اقتصاد رهنما« رويكرد جديد 
اين سازمان در دولت سيزدهم است، افزود: »ما به دنبال 
رفاه براي جامعه ايثارگران هستيم، اختصاص بخشي از 
سهام شركت ها به سه دهك پايين جامعه ايثارگري 
اختصاص مي يابد. ما نمي توانيم قبول كنيم كه جانبازان 
مشكل داشته باشند و عده اي در اين سازمان حقوق 80 
ميليون توماني بگيرند.« فخاريان تأكيد كرد: »علاوه 
بر اينكه رفاه را براي جانبازان و خانواده شهدا و پرسنل 
فراهم مي كنيم، به دنبال هوشمند س��ازي مديريت 
هستيم، اكنون سيستم مالي هوش��مند شده و تمام 
حقوق ها رصد مي شوند. دهه فجر سيستم هوشمند 
مالي راه اندازي مي ش��ود و همه حقوق ه��اي ما قابل 
رؤيت خواهد بود و به مس��ئولان ارشد كشوري حق 
دسترسي خواهيم داد و صورت هاي مالي را هم افشا 

خواهيم كرد.«
   70 درصد نياز آرين در داخل سازمان اقتصادي 

كوثر تأمين مي شود
مديرعامل سازمان اقتصادي كوثر در خصوص فعاليت 
اين سازمان در بخش توسعه صنعت مرغداري گفت: 
»سهم تأمين جوجه اجداد 75 درصد متعلق به سازمان 
اقتصادي كوثر بود، شركت زربال نمايندگي شركت 
خارجي را داشت اما پس از تحريم به سمت اصلاح نژاد 
آرين ايراني رفتند كه قبلًا در كشور راكت مانده بود.« 
وي ادامه داد: »مقام معظم رهبري اصلاح اين نژاد مرغ 
را داده بود و اين سازمان مسئوليت را به عهده گرفت، 
اين نژاد به دليل ضريب تبديل بالا در سال 1380 كنار 
گذاشته ش��ده بود، اكنون نيز مقاومت هايي براي بالا 
بودن ضريب تبدي��ل دان بين مرغ��داران وجود دارد 
اما به دليل تأمين امنيت غذاي��ي اهميت اين نژاد دو 
چندان اس��ت زيرا اين نژاد كاملًا ايراني اس��ت و هيچ 
وابستگي به كشورهاي خارجي نداريم.« مديرعامل 
سازمان اقتصادي كوثر تصريح كرد: »واردات يك نژاد 
ديگر از كشور ديگر حتي تهديد تغييرات ژنتيكي براي 
ضرر زدن به اقتصاد كشور را هم مي تواند در پي داشته 
باش��د. اكنون راه هاي ميانبري را مي رويم كه كشور 
از واردات نژاد مرغ بي نياز ش��ود و عاملي براي كاهش 
قيمت هم خواهد شد. اكنون 70 درصد نياز آرين در 
داخل سازمان اقتصادي كوثر تأمين مي شود. حتي در 
سازمان اقتصادي كوثر اين ظرفيت وجود دارد كه طي 
پنج سال علاوه بر نژاد آرين يك نژادي در داخل ايجاد 

شود و همه نياز كشور را تأمين كند.«
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 افشاي صورت هاي مالي و شفافيت
حقوق و دستمزد در سازمان اقتصادي كوثر
مديرعامل سازمان اقتصادي كوثر: توسعه نامتوازن در اين سازمان موجب زمينگير شدن كارخانه شهاب شد 

تصويب افزايش قيمت نان
 در واحدهاي تازه تأسيس نانوايي

كارگروه آرد و نان مصوبه اي تنظيم كرد كه بنا به بند7 آن واحدهاي تازه 
تأسيس، از آنجايي كه آرد با نرخ آزاد خريداري مي كنند مشمول رعايت 
نرخ نامه نان نيستند و عرضه و تقاضا قيمت نان را تعيين مي كند. از همين 
روي، نانوايان تازه تأسيس مؤظف شدند تابلوي متحد شكلي بر مبناي 
نوع فعاليت واحد خ�ود تهيه و در محل قابل رويت ش�هروندان نصب 
كنند؛ تا شهروندان دليل گراني ناني را كه خريداري مي كنند، بدانند. 
به گزارش نبض صنعت، محمد سليماني رئيس اتحاديه نانوايان سنگكي 
در پاسخ به اين پرسش كه آيا اتحاديه به نانواياني كه مجوز نوع3 دارند مجوز 
فروش نان با هر نرخي را داده است؟ گفت: تاريخ آخرين نرخ نامه نانوايان 
به سال 1400 باز مي گردد و نانوايان بعد از گذشت شش ماه از سال هنوز 
موفق به دريافت نرخ نامه جديد نشدند اين در حاليست كه تمام هزينه هاي 
توليد اعم از حامل هاي انرژي، مايع خمير، دستمزد كارگران، دارايي و... 
افزايش چشمگيري داشته است.  وي با بيان اينكه نانوايان نوع 3 آرد دولتي 
يا يارانه اي به آنها تعلق نمي گيرد، تصريح كرد: كارگروه آرد و نان مصوبه اي 
تنظيم كرد كه بنا به بند7 آن واحدهاي تازه تأسيس، از آنجايي كه آرد با 
نرخ آزاد خريداري مي كنند تا اطلاع ثانوي مشمول رعايت نرخ نامه نان 

نيستند و عرضه و تقاضا قيمت نان را تعيين مي كند. 
رئيس اتحاديه نانوايان س��نگكي ادامه داد: نانوايان تازه تأسيس مؤظف 
شدند تابلوي متحد ش��كلي بر مبناي نوع فعاليت واحد خود تهيه و در 
محل قابل رؤيت شهروندان نصب كند؛ تا شهروندان دليل گراني ناني كه 

خريداري مي كنند را بدانند. 
وي با اشاره به افزايش تعداد بازرسي ها بر واحدهاي صنفي، خاطرنشان 
كرد: هم اكنون بازرسان تعزيرات، صمت و وزارت كشاورزي بر روند فعاليت 
اصناف نظارت دارند و بازرسان وزارت كشاورزي چندان به اين مصوبه كه 
نانوايان نوع 3 مي توانند نان را با نرخ آزاد عرضه كنند توجهي ندارند از اين رو 
جرائم سنگيني براي نانوايان وضع مي كنند اما اين جرائم براي نانوايان 
عادلانه نيست. در هر كسب و كاري كه يارانه به آن تعلق بگيرد امكان نشتي 
وجود دارد. اما ميزان تخلف نانوايان حدود 3درصد اعلام شده است اما برخي 
از مسئولان و رسانه ها تلاش دارند كه تخلف نانوايان را بزرگ جلوه بدهند 
اين در حاليست كه قيمت آرد در نرخ نان نانوايان نوع 1 و 2 حدود 15 درصد 

تعيين كننده است و 85 درصد هزينه  ها را نانوا پرداخت مي كند. 
اين فعال صنفي تصريح كرد: اتحاديه نانوايان سنگكي آناليز قيمت نان را 
به كارگروه آرد و نان داد اما اين كارگروه چند آيتم اتحاديه از جمله سنوات 
كارگري، هزينه مسكن و ... را حذف كرد از اين رو حذف اين موارد باعث 
شد در نهايت به قيمت تمام شده نان نرسيم. وي در پاسخ به اين پرسش 
كه آيا وزن كردن چانه نان براي نانوايان سنگكي كه بيشتر كاردستي انجام 
مي شود امكانپذير است؟ گفت: وزن نان سنگك 420 تا 440 گرم است و 
از آنجايي كه چانه گيري نان سنگك با دست انجام مي شود 10 تا 20درصد 
نوسان در چانه ها در نظر گرفته شده است اما متأسفانه بازرسان يك دانه 
نان را وزن مي كنند و در صورت كم بودن وزن براي نانوا جرائم سنگين در 
نظر مي گيرند. اين فعال صنفي بيان كرد: نوع برخورد بازرسان با نانوايان 
شايسته نيست روند فعاليت طبخ نان سنگكي به گونه اي است كه يك نانوا 
نمي تواند بيش از 800 تا1300 نان در روز ميانگين پخت كند؛ اما بازرسان 
براي نانوا سنگكي جريمه پخت 6 هزار الي 11 هزار محاسبه مي كنند اين 
جرائم سنگين از توان پرداخت نانوايان خارج است و اگر نانوايان تعطيل 

كنند چه كسي پاسخگوي نياز مردم خواهد بود؟

قيمت شير خشك ۲۰ درصد افزايش يافت
طب�ق كميس�يون قيمت گ�ذاري س�ازمان حمايت هفته گذش�ته 
قيم�ت شيرخش�ك ن�وزاد و رگ�ولار 20 درص�د افزاي�ش ياف�ت. 
به گزارش نبض صنعت هاني تحويل زاده رئيس انجمن توليدكنندگان 
شيرخشك نوزاد گفت: قيمت شيرخش��ك در كشور ما 50 تا 68 هزار 
تومان و شيرخشك  جهاني 4 تا 5 يورو است كه بر اين اساس شيرخشك 

داخلي نصف نرخ جهاني است. 
تحويل زاده مي گويد: بنابر آمار ماهانه 6 ميليون عدد شيرخش��ك در 
كشور توليد مي شود كه بخشي از آن به كشورهاي عراق، افغانستان و 

پاكستان قاچاق مي شود. 
رئيس انجمن توليدكنندگان شيرخش��ك نوزاد گفت: طي چندسال 
اخير شيرخشك رژيمي مازاد بر نياز كشور بود، اما سال گذشته به دليل 
سياستگذاري نادرست دچار چالش شديم، به همين خاطر قيمت گذاري 

منطقي بايد صورت گيرد  تا با كمبود شيرخشك مواجه نشويم. 
بنابر آمار سال گذش��ته 200 هزار تن شيرخشك توليد شد كه امسال 
پيش بيني مي شو به سبب كاهش مصرف لبنيات ناشي از اصلاح نظام 
يارانه افزايش يابد. طبق گفته انجمن توليدكنندگان شيرخشك توليد 
ماهانه شيرخشك نوزاد از 5 ميليون عدد به 6 ميليون عدد رسيده است 
كه اگر مسئولان آمار توليد و فروش داروخانه ها را مقايسه كنند، ميزان 

قاچاق مشخص مي شود.

هشدار به مالكان خانه هاي خالي
اگر نمي خواهيد وارد فرآيند دادرسي شويد 

اعتراض مالياتي خود را ثبت كنيد
اگر مالكان خانه ه�اي خالي به ماليات تعيين ش�ده اعت�راض دارند 
بايد ت�ا ده�م ش�هريور آن را ثب�ت كنند، چراك�ه ثبت اعت�راض و 
بررس�ي آن بعد از تاريخ مذكور وارد فرآيند دادرس�ي خواهد شد. 
به گزارش ايسنا، براساس قانون ماليات خانه هاي خالي مصوب آذرماه سال 
گذشته، اگر واحد مسكوني در شهرهاي بالاي 100 هزار نفر بيش از 120 
روز خالي از سكنه باشد، مشمول ماليات مي ش��ود و به ازاي هر ماه بيش از 
زمان مذكور، ماهانه مشمول مالياتي بر مبناي ماليات بر درآمد اجاره به شرح 
ضرايب سال اول معادل شش برابر ماليات متعلقه، سال دوم معادل 12 برابر 
ماليات متعلقه و سال سوم به بعد معادل 18 برابر ماليات متعلقه خواهد شد. 
وظيفه شناسايي خانه هاي خالي بر عهده وزارت راه و شهرسازي از طريق 
سامانه املاك و اسكان گذاشته شد و اين وزارتخانه با راه اندازي سامانه املاك 
و اسكان نسبت به ثبت اطلاعات س��كونتي افراد اقدام كرد و كساني كه در 
مهلت تعيين شده نتوانستند اين اطلاعات را ثبت كنند، خانه آنها به عنوان 
خانه خالي به سازمان امور مالياتي از سوي وزارت راه و شهرسازي معرفي شد.  
در نهايت سازمان امور مالياتي در دي ماه سال گذشته فهرستي از اطلاعات 
خانه هاي خالي و ماليات آنها منتشر كرده بود كه براساس آن معادل 568 
هزار خانه خالي شناسايي و همچنين اعلام شد كه صاحبان خانه هاي خالي 
حداكثر تا پايان مرداد ماه براي پرداخت ماليات فرصت دارند. اما در نهايت 
به دليل اعتراض برخي مالكان از افرادي كه عدم پذيرش داشتند تقاضا شد 
با ورود به سامانه سازمان مالياتي به نشاني www. my. tax. gov. ir عدم 
پذيرش خود را اعلام كنند تا با هدايت به سامانه راه و شهرسازي اطلاعات 

خود را اصلاح كنند. 
   فرآيند مالياتي از دهم شهريور آغاز مي شود

در اين راستا، احمد آخوندي، معاون مديركل دفتر حسابرسي سازمان امور 
مالياتي گفت: سازمان امور مالياتي مهلتي براي اصلاح اطلاعات به وزارت راه 
و شهرسازي داده است كه تا دهم شهريورماه ادامه دارد. بعد از اينكه سازمان 
اطلاعات را دريافت كرد، موارد را بررس��ي كرده و پس از آن فرآيند مالياتي 
آغاز مي شود.  وي افزود: البته توجه به اين نكته ضروري است كه امكان ثبت 
اعتراض براي مالكان از بعد از دهم شهريور هم وجود دارد، اما افراد بايد توجه 
كنند كه اگر اعتراض خود را بعد از دهم شهريورماه ثبت كنند، پرونده آنها وارد 

فرآيند مالياتي شده و اعتراضات در فرآيند دادرسي بررسي مي شود. 

۸۰۰ دستگاه 
لوازم خانگي بي كيفيت توقيف شد

مديركل اس�تاندارد اس�تان ته�ران از توقي�ف و جم�ع آوري ۸1۹ 
دس�تگاه لوازم خانگي بي كيفيت و فاقد علامت اس�تاندارد در پنج 
ماهه امس�ال در ته�ران خب�رداد و گفت ك�ه در اين م�دت به دليل 
بي كيفيت�ي محص�ول و نق�ص در فرآيند تولي�د، تع�داد ۶۵ پروانه 
اس�تاندارد ل�وازم خانگ�ي ابط�ال و 2۶ مورد تعليق ش�ده اس�ت. 
پيش تر دبيركل انجمن صنايع لوازم خانگي ايران گفته بود كه در پي 
اثرات منفي قيمت گذاري دس��توري، توليدكنندگان بايد قيمت تمام 
شده را پايين بياورند و حتي برخي سراغ قطعات ارزان قيمت رفته اند. 

عباس نوري در گفت وگو با ايسنا، اظهار كرد: در پنج ماهه اول امسال، 819 
دستگاه فرآورده بي كيفيت و فاقد علامت استاندارد در صنعت لوازم خانگي 
برقي و گازي اعم از هود اجاق خوراك پزي، اجاق گاز، آون توستر، فر برقي، 
كابين برودتي و كولر آبي، توقيف و جمع آوري و به مراجع قانوني ارجاع شده 
است.  به گفته وي براساس آمار و با توجه به حساسيت مقام معظم رهبري 
در حوزه لوازم خانگي و حمايت از توليد با كيفيت، نظارت ها و تمركز اين اداره 
كل در اين حوزه نسبت به سال گذشته، 30 درصد افزايش داشته است.  اين 
مقام مسئول مهم ترين عوامل برخورد با متخلفان را نداشتن پروانه كاربرد 
علامت اس��تاندارد و جعل آن و بي كيفيتي محصولات در آزمون براساس 
الزامات استاندارد ملي عنوان كرد و گفت: در پنج ماهه ابتدايي سال 1401 به 
دليل بي كيفيتي محصول و نقص در فرآيند توليد، تعداد 65 پروانه استاندارد 
لوازم خانگي ابطال و 26 مورد تعليق شده است.  نوري در پاسخ به اينكه چه 
برخوردي با متخلفان صورت گرفته، تصريح كرد: از جمله اقدامات اداره كل 
در اين خصوص، تعليق يا ابطال پروانه كاربرد علامت استاندارد متخلفان، 

معرفي آنها به مراجع قانوني و اعمال جرائم نقدي و غيرنقدي است.
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م�ا نمي خواهيم رانت�ي براي ي�ك واردكننده 
ايجاد ش�ود، بنابراين پ�س از واردات خودرو، 
ب�ه ص�ورت پيش ف�رض و علي الحس�اب 
ي�ك س�ود بازرگان�ي پيش بين�ي مي ش�ود 
مي كن�د.  وارد  را  خ�ودرو  متقاض�ي  و 
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، س��يدرضا 
فاطمي امين وزير صنعت، معدن و تجارت در حاشيه 
اختتاميه نمايشگاه تحول صنعت خودرو درباره زمان 
اعلام تعرفه ه��اي واردات خودرو، گف��ت: »آيين نامه 
اين مسئله مشخص شده اس��ت، ما دو هفته )تا 18 
شهريور( به واردكنندگان حائز شرايط زمان داده ايم، 
زيرا بر اس��اس قانون مجلس در بحث واردات خودرو 
بايد انتقال فناوري انجام ش��ود و اين گونه نيست كه 
هركسي براي خودش بتواند خودرو وارد كند، در نتيجه 
ما يك فراخواني را ديروز اعلام كرديم كه متقاضيان 

واردكننده خودرو مدارك خودشان را ارائه دهند.«
فاطمي امين افزود: »اين شركت ها بايد نمايندگي 
رسمي و خدمات پس از فروش داشته باشند و بايد 
اعلام كنند كه در ازاي واردات خودرو چه فناوري را 
به كشور وارد مي كنند. وزارت صمت بعد از بررسي 
به متقاضياني كه فناوري كيف��ي و بهتري را ارائه 

كنند، مجوز خواهند داد تا خودرو وارد كنند.«
وي در پاسخ به سؤالي درباره ميزان تعرفه واردات 
خودرو، خاطرنش��ان كرد: »تعرفه هاي خودرو به 
صورت ش��ناور و در يك محدوده باز تعريف شده 
است كه بستگي دارد خودرو به چه صورتي فروخته 
شود. به دليل اينكه ما نمي خواهيم رانتي براي يك 
واردكننده ايجاد شود، سازوكاري را تعريف كرديم 
كه پس از واردات خودرو، به صورت پيش فرض و 
علي الحساب يك سود بازرگاني پيش بيني مي شود 

و متقاضي خودرو را وارد مي كند.«
وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: »پس از اين 
خودرو در ب��ورس كالا عرضه مي ش��ود و فرض 
كنيد كه اگر به قيمت 400 ت��ا 500 ميليون به 
فروش برسد، سود مناسب و عادله اي را سازمان 
حمايت تعيين خواهد كرد. اگ��ر خوردو به طور 
فرضي 500 ميليون تومان به فروش برسد و 450 
تومان قيمت واقعي و 50 ميليون تومان را سود 
در نظر بگيريم، در اين ش��رايط سود بازرگاني به 
نحوه اي شناور تعيين مي شود كه آن قيمت 450 
ميليون تومان در بيايد. اگ��ر قيمت خودروهاي 
وارداتي در بازار بيش از آن چيزي باش��د كه آن 
خودرو در خارج از كشور دارد، اين مابه التفاوت در 
قالب سود بازرگاني به خزانه دولت واريز مي شود 

تا هيچ سوءاستفاده و رانتي براي واردكنندگان 
ايجاد نشود.«

  آزاد سازي واردات با رمز دارايي ها 
وزير صمت به تشريح جزئيات مصوبه اخير دولت 
درباره آزادسازي واردات با رمزدارايي ها پرداخت و 
افزود: »قبلًا وزارت صمت به يك سري از واحدها 
جواز تأس��يس داده بود ك��ه بتوانن��د واحدهاي 
استخراج رمزدارايي را احداث كنند كه مشكلات 
حقوقي وقفه اي را در اين موض��وع ايجاد كرد، اما 
ديروز در دول��ت آيين نامه كاملي مصوب ش��د و 

استخراج رمزدارايي ها رسميت پيدا كرد.«
وي ادامه داد: »از چند هفته قبل امكان واردات با 
رمزدارايي ها فراهم و اين مسئله در توافقنامه اي بين 
وزارت صمت و بانك مركزي انجام و براي نخستين 

بار واردات از محل رمزدارايي ها فعال شد.«
وزير صمت تصريح كرد: »آيين نامه اي كه ديروز 
در دول��ت مصوب ش��د، آيين نامه بس��يار كامل 
و دقيقي اس��ت كه هم��ه موضوع��ات مربوط به 
رمزدارايي ه��ا را از جمله نحوه تأمين س��وخت و 
انرژي آنان، نحوه واگ��ذاري و اعطاي مجوزها را 
مش��خص كرد كه اين مجوزه��ا را وزارت صمت 
درب��اره اس��تخراج رمزدارايي ها خواه��د داد.« 
فاطمي امي��ن ادامه داد: »اين خبر مهمي اس��ت 
كه مدت هاس��ت فعالان اين صنع��ت منتظرش 
بودند و اي��ن واردات مي تواند درب��اره هر كالايي 
از جمله خودرو باش��د. ش��ما وقتي قصد واردات 
يك كالا را داريد بايد يك ارزي را پرداخت كنيد 
كه اين ارز مي تواند اكنون به جاي دلار و يورو از 
بيت كوين استفاده شود. در همين زمينه، مراكز 
رس��مي اس��تخراج بيت كوين كه زيرنظر وزارت 
صمت فعاليت مي كنند و داراي مجوز هستند، با 

فاطمي امين: با سود بازرگانی علی الحساب مانع رانت واردات خودرو می شويم

 يارانه  ميلياردي انگليس براي انرژي 
در زمستان امسال 

مؤسسه حكمراني انگليس اعلام كرد كه نتايج يك تحقيق نشان 
مي دهد دولت انگليس مجبور خواهد شد در زمستان پيش رو حدود 
27 ميليارد دلار يارانه بيشتري در حوزه انرژي به مردم تخصيص دهد. 
به گزارش فارس به نقل از گاردين، مؤسسه حكمراني انگليس اعلام كرد كه 
تحقيقات نشان مي دهد دولت اين كشور در فصل زمستان پيش رو مجبور 
خواهد شد 23 ميليارد پوند معادل 27 ميليارد دلار يارانه انرژي بيشتري 
به مردم بدهد. اين مؤسسه همچنين پيش بيني كرده است مردم انگليس 

حالا بايد 900پوند بيشتر در فصل زمستان پول برق و گاز بدهند. 
مؤسسه حكمراني انگليس معتقد است، از آنجا كه انتظار مي رود هزينه 
برق و گاز در انگليس بيش از اين هم افزايش يابد، در فصل آينده ميزان 
يارانه حوزه انرژي كه از سوي دولت اين كش��ور اختصاص مي يابد، به 
106 ميليارد دلار خواهد رسيد. اولي بارتروم، يكي از كارشناسان مؤسسه 
حكمراني انگليس مي گويد: قيمت حامل ه��اي انرژي طي هفته هاي 
گذشته دوباره افزايش ش��ديدي يافته و حالا اين انتظار وجود دارد كه 
براي مدت زمان بيشتری نسبت به ارزيابي هاي قبلي شاهد بالا ماندن 
اين قيمت ها باشيم. وي مي گويد: تصميم گيري درباره چگونگي كمك 
به شركت ها و خانوارهاي انگليسي براي تأمين هزينه ها يكي از مهم ترين 

و ضروري ترين موضوعات پيش روي دولت جديد انگليس است. 
اين كارشناس انگليسي مي گويد: اين اقدام احتمالاً هزينه بسيار سنگيني 
در پي خواهد داش��ت و حتي اگر تخصيص اين كمك ها به اقش��ار بسيار 
آس��يب پذير هم محدود ش��ود،  ميلياردها پوند خرج روي دس��ت دولت 
مي گذارد. ش��ركت اوفجم كه بازوي سياس��تگذاري حوزه انرژي دولت 
انگليس به شمار مي رود، امسال قيمت برق و گاز در اين كشور را                            2هزار پوند 

در سال افزايش داده است. 

فراخوان مناقصه عمومى يك مرحله اى

 شناسه آگهى: 1371055

سازمان بهزيستى كشور در نظر دارد 
موضوع واگذارى خدمات و نظافت مجتمع 
شهيد عظيمى بابلسر را از طريق مناقصه 
عمومى يك مرحله اى به انجام رساند. 
با عنايـت به بارگـذارى اطلاعات مدارك و مسـتندات 
مربوطه در سامانه تداركات الكترونيك دولت، متقاضيان 
مى تواننـد جهت دريافـت اسـناد مناقصه به سـامانه 
تداركات الكترونيكى دولت (ستاد) به آدرس اينترنتى 
www.setadiran.ir مراجعـه و نسـبت بـه دريافت 
اطلاعات مربوطه اقـدام و پس از تكميـل مدارك لازم 
نسبت به بارگذارى فايل هاى آن در سامانه مذكور اقدام 
نمايند. نحوه دريافت اسناد و تحويل آن و محل برگزارى 
مناقصه از طريق سـامانه تداركات الكترونيك دولت به 
اطلاع متقاضيان خواهد رسـيد. همچنيـن متقاضيان 
مى توانند جهت كسب اطلاعات مورد نياز با شماره تلفن 

9-66702001 داخلى 2334 تماس حاصل نمايند.
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"واگذارى خدمات و نظافت مجتمع شهيد عظيمى بابلسر"

هماهنگي كه با بانك مركزي انجام شده مي توانند 
از بيت كوين براي واردات خودرو استفاده كنند.« 
فاطمي امين در پاسخ به سؤال خبرنگاري درباره 
اظهارات وزير اقتصاد مبني ب��ر رتبه بندي ميان 

صادركنندگان و اينكه آيا وزارت صمت هم در اين 
مسئله دخالت خواهدكرد، گفت: »اصلًا اين كار ما 
است و رتبه بندي واردكنندگان و صادركنندگان 
را آغاز كرده ايم و اگر صادركننده اي ماده خامي 
را صادر كند، اين به لحاظ فناوري ارزش كمتري 
دارد تا اينك��ه صادركنن��ده اي ي��ك تجهيزات 

پزشكي را صادر مي كند.«
وي خاطرنش��ان كرد: »كالاها براس��اس اينكه 
دانش پايه يا معمولي باش��ند و ص��ادرات آن به 
كدام كشور انجام مي شود و كيفيت و مبلغ كالا به 
چه ترتيبي است، براساس شاخص هاي مختلفي 
ارزش گذاري و رتبه بندي مي ش��ود، زيرا شاهد 
هستيم صادركننده محصولي را صادر مي كند كه 
موجب ديد منفي به محصولات ايراني مي شود. 
البته هم اكنون واردات هم براس��اس رتبه بندي 
انجام مي شود و اين مسئله درباره توليدكنندگان 

هم به همين ترتيب است.«

مصطفی عسگری|تسنيم

بهناز قاسمی
  گزارش یک 


